
INNSAMLINGSKONTROLLEN ÅRSBERETNING FOR 2024  

  

Innsamlingskontrollens (IK) formål er å ivareta allmennhetens interesser i at 
innsamlinger til humanitære, kulturelle og religiøse formål m.v. organiseres og 
gjennomføres på en betryggende måte og at forvaltningen av midlene er forsvarlig. 
Stiftelsen er lokalisert i Oslo.  

Styret  
Styret består av personer med økonomisk og juridisk kompetanse samt personer med 
erfaring fra innsamlingsarbeid. To av styremedlemmene oppnevnes av henholdsvis Den 
Norske Advokatforening og Den norske Revisorforening. Fire av styrets medlemmer med 
personlige varamedlemmer skal være personer som verken direkte eller indirekte har 
noen tilknytning til innsamlingsvirksomhet. Styremedlemmene har personlige 
varamedlem.  

Innsamlingskontrollens styre hadde pr. 31. desember 2024 følgende sammensetning:  

• Ragnhild Elisabeth Øien Toyomasu, Styrets leder  

o Jimmy Vika, Vara  

• Nina Elisabeth Larsen  

o Ellen Døvle Kalland, Vara  

• Kristin Hagland  

o ingen personlig vara  

• Wilhelm Klose  

o Niels-Christian Holm, Vara  

• Bjørn Hagen  

o Ine Hagen, Vara  

• Tim Enebakk  

o Adelheid Sæther, Vara  

• Jørgen Hvalby  

o Jonas Ravn, Vara  

Det har i 2024 vært avholdt 4 styremøter. Årsmøtet ble avholdt 29.05 2024.  

 

 



Spesielle hendelser  

I desember 2023 avsluttet kommunikasjonsansvarlig sitt arbeidsforhold hos 
Innsamlingskontrollen. I august ble en ny regnskapsanalytiker ansatt, og fra desember 
gikk vedkommende over i en 100 % stilling. Dette reflekterer det økende behovet for 
kontroll og kvalitetssikring, og er et ledd i Innsamlingskontrollens utvikling for å møte nye 
krav.  

 Godkjenningsordningen  

Per 2024 har antall godkjente organisasjoner økt til 200. Det har vært en netto økning på 
3 organisasjoner – 10 nye ble godkjent, mens 7 har avsluttet sitt godkjenningsforhold.  

Vi opplever fremdeles at mange nye søkere oppgir «Krav fra bank» som bakgrunn for 
søknad om godkjenning. Dette fører til at organisasjoner som ikke er tilstrekkelig modne 
eller profesjonelle søker godkjenning. På bakgrunn av dette har vi for individuelle 
organisasjoner tatt kontakt med bankene direkte og bedt dem vise skjønn med krav om 
godkjenning. Dette for å unngå at nye, sårbare organisasjoner presses til å søke 
godkjenning for tidlig i sin utvikling, og sikre integriteten til godkjentstempelet.   

Flere banker har vist forståelse, og det er nå større aksept for å gi organisasjoner 
bankkonto uten forhåndsgodkjenning. Dette har bidratt til en mer stabil utvikling i antall 
søknader og avganger, sammenlignet med de siste fire årene.  

Målet er at organisasjoner søker godkjenning først når de er klare for det – slik at kravene 
til rapportering og regnskap ikke hindrer oppstart og utvikling. Blant organisasjonene 
som har avsluttet sitt forhold til ordningen, har tre gjort det frivillig. Årsakene oppgitt var:  

• Nedleggelse av virksomheten  

• Manglende givergrunnlag  

• For krevende krav i en tidlig fase av organisasjonens livssyklus  

  

Nøkkeltall:   

I 2024 gjennomgikk vi regnskapene for 2023. Under følger utviklingen i nøkkeltall for alle 
godkjente organisasjoner (sammenlagt) de tre siste årene. Utviklingen har generelt vært 
stabil, med noen små justeringer.   
  

  

  

 



 

Innsamlingsprosent har blitt høyere som indikerer et større fokus på effektivitet.  

 

  

Samtidig har formålsprosent også gått opp – som igjen viser at mer av de innsamlede 
midlene går til formålsrettet arbeid.    

 



Til slutt ser vi en liten endring i administrasjonsprosent. Administrasjon er de deler av 
driften som ikke kan henføres til andre aktiviteter. Små endringer som de vi ser her er 
vanskelig å tolke, men trenden er i store trekk stabil. 

  

OBS-listen  

OBS-listen er et viktig virkemiddel for å bevisstgjøre givere og advare mot useriøse 
aktører. Per 2024 står 12 organisasjoner oppført – en nedgang på 2 fra året før. 
Grunnlaget for oppføring fordeler seg på tre hovedområder:  

• Manglende økonomisk eller organisatorisk åpenhet  

• Uforholdsmessig høye kostnader  

• Innsamlingspraksis i strid med Etiske retningslinjer for innsamling i Norge  

  
Markedsføring og synlighet  

I 2024 har Innsamlingskontrollen benyttet både tradisjonelle og sosiale medier. Med kun 
én ansatt og pågående opplæring av ny medarbeider har det vært begrenset kapasitet til 
proaktiv markedsføring. Vi har likevel hatt medieomtale i radio, lokal-TV og flere aviser.  

Aktiviteten rundt krigen i Ukraina og interesse for OBS-listen har vedvart. I julen 2024 fikk 
vi mye oppmerksomhet knyttet til både små og større hjelpeinitiativ, og ble kontaktet 
både av journalister og organisasjoner som ønsket veiledning i møte med pressen.  

Bruken av Facebook har vært lavere enn tidligere. Våre beste resultater kommer når vi 
deler medieoppslag hvor Innsamlingskontrollen er intervjuet eller omtalt.  

Vi har i løpet av året videreutviklet et godt bibliotek av printannonser, som kan 
gjenbrukes over tid. I 2024 har vi annonsert iblant annet A-Magasinet, Aftenposten, VG 
Voksen og Pensjonisten.  

  

Regnskapsgjennomgang  

På grunn av nyansettelsen har vi i 2024 fortsatt hatt behov for ekstern bistand i 
forbindelse med gjennomgang av regnskapene. Dette er nødvendig for å sikre kvalitet i 
godkjenningsarbeidet. I 2024 har det vært revisor Svein Arne Martinsen som har bistått 
med granskningen.   
Administrasjonen ser for seg at denne ordningen videreføres for 2025.  

  

 



Kontakt med publikum og organisasjoner  

Innsamlingskontrollen mottok 29 henvendelser og klager i 2024. Ingen av disse gjaldt 
godkjente organisasjoner. 14 av klagene omhandlet organisasjoner med tilknytning til 
paraplyen til Lasse Roberts Øverlier og Foreningen Aktivitetsgleder.  

Samarbeidet med Fundraising Norge har vært godt gjennom året. Vi har hatt 
regelmessige møter og samarbeidet tett om sentrale spørsmål i bransjen. Fundraising 
Norge er en viktig aktør for kompetanse og bransjestandarder, og vi ser frem til å 
videreføre samarbeidet i 2025. Innsamlingskontrollen deltok også på Fundraisingsdagen 
på Sentralen i Oslo.  

  

Inntektsgrunnlag og finansiering  

Vår drift finansieres hovedsakelig gjennom innmeldings- og årsavgifter fra godkjente 
organisasjoner. Årsavgiften er progressiv og tar utgangspunkt i organisasjonenes 
samlede innsamlede midler. Små organisasjoner betaler derfor mindre enn de reelt sett 
koster.  

Målet er at avgiftene skal dekke godkjenningsordningen, inkludert 
regnskapsgjennomgang og øvrige kontrollaktiviteter. I tillegg utfører 
Innsamlingskontrollen et viktig informasjonsarbeid for å beskytte givere og motvirke 
useriøse aktører. Arbeidet med OBS-listen, nettsiden og markedsføring er 
ressurskrevende og har betydelige samfunnsinteresser, som etter vårt syn burde komme 
tydeligere til uttrykk i statlige bevilgninger.  

Vi mottok i 2024 kr 300 000 i offentlig støtte – tilsvarende som i 2023. 
Innsamlingskontrollen er ikke oppført med egen post i Kulturdepartementets forslag til 
statsbudsjett. Innsamlingskontrollen verdsetter annerkjennelsen av viktigheten av vårt 
arbeid.   

  

Økonomi m.v.  

  
Totale inntekter i 2024 utgjorde ca. kr 2.789.000, som er kr 180.000 under budsjett. 
Hovedårsaken til avviket er forsinket fakturering knyttet til årlig granskning, grunnet 
kapasitetsutfordringer i forbindelse med opplæring. Dette har ført til at vi i starten av 
2025 har etterfakturert over kr 338.000, sammenlignet med kr 110.000 på tilsvarende 
tidspunkt året før. For 2025 forventer vi en annen situasjon, da vi allerede er i gang med 
godkjenninger for 2024, blant annet takket være ny regnskapsanalytiker.  



Totale kostnader for 2024 var på ca. kr 3.265.000, som er ca. kr 111.000 under budsjett. 
Kostnadsbesparelsene skyldes hovedsakelig flere mindre utgiftsposter og redusert bruk 
av eksterne ressurser, som følge av bemanningsendringer.  

Egenkapitalen er redusert fra ca. kr 3.327.000 ved inngangen til året til kr 2.888.000 ved 
utgangen. Av denne reduksjonen utgjør kr 275.000 avskrivning på CRM-systemet. Det er 
viktig å merke seg at organisasjonens inntekter i stor grad kommer i fjerde kvartal, noe 
som medfører naturlige svingninger i egenkapitalen gjennom året.  

Likviditeten vurderes som fortsatt god, og styret er oppmerksom på resultatutviklingen 
og vurderer fortløpende nødvendige tiltak for å sikre en bærekraftig økonomisk drift 
fremover.  
  
 Charity Monitoring Worldwide (CMW)  

Innsamlingskontrollen er tilsluttet Charity Monitoring Worldwide (CMW) – et 
internasjonalt nettverk av kontrollorganisasjoner for ideell sektor. Formålet med 
samarbeidet er å sikre at innsamlinger til veldedige formål organiseres på en 
betryggende måte, og at innsamlede midler brukes i tråd med formålet. Nettverket 
består av 20 medlemsorganisasjoner fra like mange land.  

Innsamlingskontrollen deltok fysisk på CMWs årskonferanse i New York i 2024.  

Årets konferanse hadde særlig fokus på hvordan kontrollorganisasjoner skal håndtere en 
ny og mer kompleks virkelighet preget av vedvarende kriser. Det ble pekt på utfordringer 
knyttet til stor giverinteresse og frivillig engasjement, men også manglende kompetanse 
og økt kompleksitet i innsamlinger i en stadig mer globalisert verden.  

Delegatene fra de europeiske medlemslandene brukte også betydelig tid på å diskutere 
EUs regelverk mot hvitvasking (AML), og hvordan disse kan gjennomføres i samarbeid 
med nasjonale myndigheter og finansinstitusjoner.  

  

Administrasjon  

Innsamlingskontrollen sysselsetter per 31.12.2024 2 årsverk, fordelt på to fulltidsansatt. 
Disse fordeler seg på daglig leder og en regnskapsanalytiker. Virksomheten begrenset 
påvirkning på ytre miljø.  

Innsamlingskontrollen er ikke involvert i tvister av noen art.  

  

 

 



Likestilling mellom kjønnene  

Selskapets styre består av 7 medlemmer hvorav 3 er kvinner.    

   

  

___________________        ___________________ ___________________  

Ragnhild Toyomasu              Wilhelm Klose  Kristin Hagland  

Styreleder  

   

   

___________________      ___________________      ___________________  

Bjørn Hagen                        Nina Elisabeth Larsen            Tim Enebakk  

  

   

___________________      ___________________  

Jørgen Hvalby                         Per Kristian Haugen  

                                             Daglig leder  

 


